

SCIENCES SOCIALES (FSS)

Les cours suivants sont offerts par la Faculté des sciences sociales.

FSS 1150 Skills for Success and Well-Being in Social Sciences (3 units)

Development of study methods, acquisition of methods of writing, reading, communicating, exam preparation, and proper note taking at the university level, and familiarisation with resources and opportunities on campus that will facilitate integration into university. Credits for this course are only counted as elective units within all program requirements in the Faculty of Social Sciences.

Course Component: Lecture

FSS 1300 Introduction to the In-depth Experiential Learning Stream and Transferable Competencies (3 units)

Introduction to the principles of experiential learning. Presentation and deepening understanding of transferable competencies. The course will also address the modalities and requirements of the IELS pathway and introduce students to different types of experiential activities.

Course Component: Lecture

FSS 1550 Compétences pour la réussite et le bien-être en sciences sociales (3 crédits)

Cours visant le développement de méthodes d'étude, l'acquisition de méthodes d'écriture, de lecture, de communication, de préparation aux examens et de prise de note au niveau universitaire, et familiarisation avec les ressources et opportunités sur le campus pour faciliter l'intégration dans l'université. Ce cours est uniquement retenu pour des crédits au choix parmi les exigences de tous les programmes de la Faculté des sciences sociales.

Volet : Cours magistral

FSS 1700 Introduction au Régime d'apprentissage expérientiel approfondi et aux compétences transversales (3 crédits)

Initiation aux principes de l'apprentissage expérientiel. Présentation et approfondissement de compétences transversales. Le cours abordera également les modalités et les exigences du parcours RAEA en plus d'initier les étudiantes et étudiants à différents types d'activités expérientielles.

Volet : Cours magistral

FSS 2100 Selected Topics I (3 units)

Introduction to a selected topic in social sciences. Presentations and discussions on a particular topic.

Course Component: Lecture

Préalable : 18 crédits de cours universitaires.

FSS 2500 Thèmes choisis I (3 crédits)

Introduction à un thème choisi en sciences sociales. Présentations et discussions portant sur un thème particulier.

Volet : Cours magistral

Préalable : 18 crédits de cours universitaires.

FSS 2901 Stage coop / Co-op Work Term (3 crédits / 3 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 3100 Selected Topics II (3 units)

Development of a selected issue in social sciences. Presentations and discussions on a particular topic.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university course units.

FSS 3101 International Internship: Integration Seminar (3 units)

Intensive course that permits students to critically assess the role of interns in international work-study placements as well as to consolidate and be reflexive about their own internship experience. Reserved for students in the Joint Honours or Honours programs of the Faculty of Social Sciences having maintained a C.G.P.A. of at least 6.0. Enrollment is limited and requires the approval of the Faculty of Social Sciences according to criteria established by the Faculty of Social Sciences.

Course Component: Lecture

Prerequisite: The courses (FSS 4010 or ANT 4010 or DVM 4010 or ECH 4010) are corequisite to FSS 3101.

FSS 3102 International Internship: Directed Research (3 units)

Intensive course that directs students in the development of a research project related to their internship experience. The students prepare a project proposal that is presented in front of their peers, a research poster presented to the public and a final research paper on their topic of choice. Reserved for students in the Joint Honours or Honours programs of the Faculty of Social Sciences having maintained a C.G.P.A. of at least 6.0. Enrollment is limited and requires the approval of the Faculty of Social Sciences according to criteria established by the Faculty of Social Sciences.

Course Component: Lecture

Prerequisite: The courses (FSS 4010 or ANT 4010 or DVM 4010 or ECH 4010) are corequisite to FSS 3102.

FSS 3210 Selected Topics: International Social Sciences Field Research I (6 units)

Intensive field research undertaken under close supervision during the summer term, including an intensive preparatory training. Students will complete a research paper about the field survey. Reserved for students in the Joint Honours or Honours programs of the Faculty of Social Sciences. Enrollment is limited and requires the approval of the Faculty of Social Sciences according to criteria established by the Faculty of Social Sciences.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university course units. Previously SCS 3210.

FSS 3295 Model United Nations (6 units)

Preparation to take part in the National Model United Nations (NMUN) conference held annually in New York City. Examination of the UN system, the represented country's domestic and foreign policy interests, as well as its multilateral diplomacy. Students are required to take part in in-class simulations and engage in activities outside of the classroom. Reserved for students in the Joint Honours or Honours programs of the University of Ottawa having maintained a C.G.P.A. of at least 6.0. Enrollment is limited and requires the approval of the Faculty of Social Sciences according to criteria established by the Faculty of Social Sciences.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university course units. Previously SCS 3195.

FSS 3301 Specialized Workshop in Social Sciences I (1 unit)

Intensive workshop allowing for the acquisition of a specific skill or knowledge related to Social Sciences. Themes will vary. Course may be repeated if theme is different. Grading will be on a S (satisfactory) or NS (non satisfactory) basis.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 24 university course units.

FSS 3302 Specialized Workshop in Social Sciences II (1.5 unit)

Intensive workshop allowing for the acquisition of a specific skill or knowledge related to Social Sciences. Themes will vary. Course may be repeated if theme is different. Grading will be on a S (satisfactory) or NS (non satisfactory) basis.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 24 university course units.

FSS 3310 In-depth Experiential Learning Stream Self-directed Course I (1 unit)

Completion, individually or in small groups, of a supervised self-directed experiential activity that is guided by the principles of experiential learning. Students will reflect on the transferable competencies, in particular the uOCompetencies, acquired during the experiential activity while making connections to their academic studies.

Course Component: Seminar

Prerequisites: FSS 1300 and 6 IELTS university course units.

FSS 3320 In-depth Experiential Learning Stream Self-directed Course II (1.5 unit)

Completion, individually or in small groups, of a supervised self-directed experiential activity that is guided by the principles of experiential learning. Students will reflect on the transferable competencies, in particular the uOCompetencies, acquired during the experiential activity while making connections to their academic studies.

Course Component: Seminar

Prerequisites: FSS 1300 and 6 IELTS university course units.

FSS 3330 In-depth Experiential Learning Stream Self-directed Course III (3 units)

Completion, individually or in small groups, of a supervised self-directed experiential activity that is guided by the principles of experiential learning. Students will reflect on the transferable competencies, in particular the uOCompetencies, acquired during the experiential activity while making connections to their academic studies.

Course Component: Seminar

Prerequisites: FSS 1300 and 6 IELTS university course units.

FSS 3500 Thèmes choisis II (3 crédits)

Développement d'une problématique choisie en sciences sociales. Présentations et discussions portant sur un thème particulier.

Volet : Cours magistral

Préalable : 54 crédits de cours universitaires.

FSS 3501 Stage international: séminaire d'intégration (3 crédits)

Cours intensif qui permet aux étudiantes et étudiants d'évaluer d'une façon critique le rôle des stagiaires dans des stages-études à l'international ainsi que de consolider et d'être réflexif vis-à-vis de leur propre expérience de stage. Réservé aux étudiantes et étudiants inscrits aux programmes bidisciplinaires et spécialisés de la Faculté des sciences sociales et ayant conservé une M.P.C. d'au moins 6,0. L'inscription est limitée et exige l'approbation de la Faculté des sciences sociales, selon les modalités approuvées par la Faculté des sciences sociales.

Volet : Cours magistral

Préalable: Les cours (FSS 4010 ou ANT 4010 ou DVM 4010 ou ECH 4010) sont concomitants à FSS 3501.

FSS 3502 Stage international: recherche dirigée (3 crédits)

Cours intensif qui dirige les étudiantes et étudiants à développer un projet de recherche lié à leur expérience de stage. Les étudiantes et étudiants préparent une proposition de recherche présentée devant leurs pairs, une affiche présentée au public et un travail de recherche final sur le sujet de leur choix. Réservé aux étudiantes et étudiants inscrits aux programmes bidisciplinaires et spécialisés de la Faculté des sciences sociales et ayant conservé une M.P.C. d'au moins 6,0. L'inscription est limitée et exige l'approbation de la Faculté des sciences sociales, selon les modalités approuvées par la Faculté des sciences sociales.

Volet : Cours magistral

Préalable: Les cours (FSS 4010 ou ANT 4010 ou DVM 4010 ou ECH 4010) sont concomitants à FSS 3502.

FSS 3610 Thèmes choisis : Recherche terrain à l'international en sciences sociales I (6 crédits)

Recherche terrain supervisée et entreprise pendant la session d'été, incluant une formation intensive préparatoire. Les étudiantes et étudiants devront rédiger un travail de recherche portant sur l'enquête de terrain. Réservé aux étudiantes et étudiants inscrits aux programmes bidisciplinaires et spécialisés de la Faculté des sciences sociales. L'inscription est limitée et exige l'approbation de la Faculté des sciences sociales, selon les modalités approuvées par la Faculté des sciences sociales.

Volet : Cours magistral

Préalable: 54 crédits de cours universitaires. Antérieurement SCS 3610.

FSS 3701 Atelier spécialisé en sciences sociales I (1 crédit)

Atelier intensif qui permet l'acquisition d'une compétence ou d'un savoir spécialisé en sciences sociales. Thèmes variés. Le cours peut être répété si le thème est différent. L'évaluation se fera sur la base S (satisfaisant) ou NS (non satisfaisant).

Volet : Cours magistral

Préalable : 24 crédits de cours universitaires.

FSS 3702 Atelier spécialisé en sciences sociales II (1.5 crédit)

Atelier intensif qui permet l'acquisition d'une compétence ou d'un savoir spécialisé en sciences sociales. Thèmes variés. Le cours peut être répété si le thème est différent. L'évaluation se fera sur la base S (satisfaisant) ou NS (non satisfaisant).

Volet : Cours magistral

Préalable : 24 crédits de cours universitaires.

FSS 3710 Cours autodirigé du Régime d'apprentissage expérientiel approfondi I (1 crédit)

Réalisation, individuellement ou en petit groupe, d'une activité expérientielle autodirigée supervisée et encadrée par les principes de l'apprentissage expérientiel. Les étudiantes et étudiants seront amenés à réfléchir sur les compétences transversales, notamment les uOCompétences, acquises durant l'activité expérientielle tout en tissant des liens avec les apprentissages académiques de leur parcours.

Volet : Séminaire

Préalables : FSS 1700 et 6 crédits de cours universitaires RAEA.

FSS 3720 Cours autodirigé du Régime d'apprentissage expérientiel approfondi II (1.5 crédit)

Réalisation, individuellement ou en petit groupe, d'une activité expérientielle autodirigée supervisée et encadrée par les principes de l'apprentissage expérientiel. Les étudiantes et étudiants seront amenés à réfléchir sur les compétences transversales, notamment les uOCompétences, acquises durant l'activité expérientielle tout en tissant des liens avec les apprentissages académiques de leur parcours.

Volet : Séminaire

Préalables : FSS 1700 et 6 crédits de cours universitaires RAEA.

FSS 3730 Cours autodirigé du Régime d'apprentissage expérientiel approfondi III (3 crédits)

Réalisation, individuellement ou en petit groupe, d'une activité expérientielle autodirigée supervisée et encadrée par les principes de l'apprentissage expérientiel. Les étudiantes et étudiants seront amenés à réfléchir sur les compétences transversales, notamment les uOCompétences, acquises durant l'activité expérientielle tout en tissant des liens avec les apprentissages académiques de leur parcours.

Volet : Séminaire

Préalables : FSS 1700 et 6 crédits de cours universitaires RAEA.

FSS 3901 Stage coop / Co-op Work Term (3 crédits / 3 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 3902 Stage coop / Co-op Work Term (3 crédits / 3 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 3903 Apprentissage pratique en milieu professionnel / Practical Learning in a professional setting (3 crédits / 3 units)

Stage de travail non rémunéré qui vise à créer un lien direct entre la vie universitaire et le monde professionnel. L'étudiant travaille en moyenne un jour par semaine (environ sept heures) pendant un trimestre, au sein d'une organisation sur le campus ou dans la communauté. Ce stage est étroitement lié à l'acquisition des uOCompétences, et un plan de travail doit être approuvé par le programme lors de l'inscription. À la fin du stage, l'étudiant doit soumettre un rapport écrit, tandis que le superviseur de stage fournit une évaluation. / Unpaid internship program that bridges the gap between academic life and the professional world.

Students work approximately one day per week (about seven hours) for one term in an organization either on the uOttawa campus or in the broader community. The internship is directly tied to the development of uOCompetencies, and students are required to have their work plan approved by the program at the time of registration. Upon completion, students must submit a written report, while the internship supervisor provides an evaluation.

Volet / Course Component: Stage / Work Term

Préalables : 54 crédits de cours universitaires et ayant une MPC de 6,0. Les étudiants reçoivent une note de S (satisfaisant) ou NS (non satisfaisant). / Prerequisites: 54 university course units and a C.G.P.A. of at least 6.0. Students receive a grade of S (satisfactory) or NS (unsatisfactory).

FSS 4010 Stage international / International Internship (6 crédits / 6 units)

Fournir aux étudiantes et étudiants une expérience de travail sur le terrain à l'international avec une agence ou un organisme international. Ce cours donne des repères à l'étudiante et à l'étudiant quant aux apprentissages personnels et professionnels contribuant à sa formation générale en sciences sociales. Le stage d'une durée minimale de 8 semaines est négocié avec l'organisme parrain. Note pour le cours : S/NS Réservé aux étudiantes et étudiants inscrits aux programmes bidisciplinaires et spécialisés de la Faculté des sciences sociales et ayant conservé une M.P.C. d'au moins 6,0. L'inscription est limitée et exige l'approbation de la Faculté des sciences sociales, selon les modalités approuvées par la Faculté des sciences sociales. / Provide students with first-hand international experience with an agency involved abroad. The course will provide students with points of reference concerning personal and professional learning that will contribute to their general education in social sciences. The placement will be a minimum of 8 weeks, negotiated with the sponsoring agency. Grade: S/NS Reserved for students in the Joint Honours or Honours programs of the Faculty of Social Sciences having maintained a C.G.P.A. of at least 6.0. Enrollment is limited and requires the approval of the Faculty of Social Sciences according to criteria established by the Faculty of Social Sciences.

Volet / Course Component: Stage / Work Term

Préalable: 54 crédits de cours universitaires. Les cours ANT 4010, DVM 4010, ECH 4010 et FSS 4010 ne peuvent être combinés pour l'obtention de crédits. Antérieurement SCS 4010. / Prerequisite: 54 university course units. The courses ANT 4010, DVM 4010, ECH 4010 and FSS 4010 cannot be combined for units. Previously SCS 4010.

FSS 4100 Selected Topics III (3 units)

Development of a selected issue for Social Sciences. Presentations and discussions on a particular topic.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 54 university course units.

FSS 4150 Directed Research in Social Sciences (3 units)

Completion, individually or in a small group, of a research project under the supervision of a professor. This course allows for the application of already acquired abilities and the acquisition of new knowledge related to carrying out research. Course may be repeated if theme is different.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 81 university course units. Registration is limited and must be approved by the Faculty. Previously SCS 4150.

FSS 4210 Selected Topics: International Social Sciences Field Research II (6 units)

Intensive field research undertaken under close supervision during the summer term, including an intensive preparatory training. Students will complete a research paper about the field survey. Reserved for students registered in the Joint Honours or Honours programs of the Faculty of Social Sciences. Enrollment is limited and requires the approval of the Faculty of Social Sciences according to criteria established by the Faculty of Social Sciences.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 81 university course units. Previously SCS 4210.

FSS 4301 Specialized Workshop in Social Sciences I (1 unit)

Intensive workshop allowing for the acquisition of a specific skill or knowledge related to Social Sciences. Themes will vary. Course may be repeated if theme is different. Grading will be on a S (satisfactory) or NS (non satisfactory) basis.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 24 university course units.

FSS 4302 Specialized Workshop in Social Sciences II (1.5 unit)

Intensive workshop allowing for the acquisition of a specific skill or knowledge related to Social Sciences. Themes will vary. Course may be repeated if theme is different. Grading will be on a S (satisfactory) or NS (non satisfactory) basis.

Course Component: Lecture

Prerequisite: 24 university course units.

FSS 4500 Thèmes choisis III (3 crédits)

Développement d'une problématique choisie en sciences sociales. Présentations et discussions portant sur un thème particulier.

Volet : Cours magistral

Préalable: 54 crédits de cours universitaires.

FSS 4550 Recherche dirigée en sciences sociales (3 crédits)

Réalisation, individuellement ou en petit groupe, d'une recherche sous la supervision d'un professeur. Ce cours permet l'application d'habiletés déjà acquises et l'acquisition de nouvelles connaissances liées à l'exécution d'une recherche. Le cours peut être répété si le thème est différent.

Volet : Cours magistral

Préalable: 81 crédits de cours universitaires. L'inscription est limitée et exige l'approbation de la Faculté. Antérieurement SCS 4550.

FSS 4610 Thèmes choisis : Recherche terrain à l'international en sciences sociales II (6 crédits)

Recherche terrain supervisée et entreprise pendant la session d'été, incluant une formation intensive préparatoire. Un travail de recherche portant sur l'enquête de terrain devra être rédigé. Réservé aux étudiantes et étudiants inscrits aux programmes bidisciplinaires et spécialisés de la Faculté des sciences sociales. L'inscription est limitée et exige l'approbation de la Faculté des sciences sociales, selon les modalités approuvées par la Faculté des sciences sociales.

Volet : Cours magistral

Préalable: 81 crédits de cours universitaires. Antérieurement SCS 4610.

FSS 4701 Atelier spécialisé en sciences sociales I (1 crédit)

Atelier intensif qui permet l'acquisition d'une compétence ou d'un savoir spécialisé en sciences sociales. Thèmes variés. Le cours peut être répété si le thème est différent. L'évaluation se fera sur la base S (satisfaisant) ou NS (non satisfaisant).

Volet : Cours magistral

Préalable : 24 crédits de cours universitaires.

FSS 4702 Atelier spécialisé en sciences sociales II (1.5 crédit)

Atelier intensif qui permet l'acquisition d'une compétence ou d'un savoir spécialisé en sciences sociales. Thèmes variés. Le cours peut être répété si le thème est différent. L'évaluation se fera sur la base S (satisfaisant) ou NS (non satisfaisant).

Volet : Cours magistral

Préalable : 24 crédits de cours universitaires.

FSS 4901 Stage coop / Co-op Work Term (3 crédits / 3 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 4902 Stage coop / Co-op Work Term (3 crédits / 3 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 5151 Introduction to Health Occupations in Canada (3 units)

Address the historical evolution of different health professions, the health care division of labour, the education, scopes of practice and regulatory, funding and practice environments of the different health occupations in Canada.

Course Component: Seminar

FSS 5152 Introduction to Health Workforce Studies: Planning, Policy & Management (3 units)

Address the importance of the health workforce within health systems. Understand the complex adaptive system of factors, sectors and stakeholders that influence the supply, distribution, and mix/scope and enabling environments of the health workforce. Address the key challenges and leading practices in health workforce planning, policy and management including attention to equity, diversity and inclusion considerations

Course Component: Seminar

FSS 5551 Introduction aux métiers de la santé au Canada (3 crédits)

Traiter de l'évolution historique des différents métiers liés à la santé, de la répartition de la main-d'œuvre, de l'éducation, de la portée de la pratique et de la réglementation, du financement et des milieux de travail des différents métiers du secteur de la santé au Canada.

Volet : Séminaire

FSS 5552 Introduction aux études sur le personnel de la santé : planification, politique et gestion (3 crédits)

Aborder l'importance du personnel de santé au sein des systèmes de santé. Comprendre le système adaptatif complexe de facteurs, de secteurs et d'acteurs qui influencent l'approvisionnement, la distribution, la composition/l'étendue et les environnements favorables du personnel de santé. Relever les défis clés et les pratiques de pointe en matière de planification, de politique et de gestion des personnels de santé, notamment en prêtant attention aux considérations d'équité, de diversité et d'inclusion.

Volet : Séminaire

FSS 6001 Stage coop / Co-op Work Term (6 crédits / 6 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 6002 Stage coop / Co-op Work Term (6 crédits / 6 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term

FSS 6003 Stage coop / Co-op Work Term (6 crédits / 6 units)

Stage coop / Co-op Work Term

Volet / Course Component: Stage / Work Term